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Abstract

The production of oil often requires enormous quantities of water. Most of this water is used
in washing of the salted wells in order to fight against the NaCl solid deposits.

In Algeria, the water used is drawn from fresh groundwater. These waters once used are
thrown back into nature with their polluting hydrocarbons load.

In order to the objective to reduce the volume of waters used in the washing of the salty wells,
we tested in the laboratory three methods to estimate the efficiency of the inhibitory products
of the NaCl deposits.

The obtained results show that it is possible to select in the laboratory the appropriate
treatment products. The use of these products will allow us to reduce the volumes of water
used for the washing of salts. This reduction is synonymous of a reduction of the pollution on
one hand, and a protection of our water resources on the other hand.
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Résumé

La production du pétrole nécessite souvent d’énormes quantités d’eau. Une grande partie de
cette eau est utilisée dans le lavage des puits salés pour lutter contre les dépôts solides de
NaCl.

En Algérie, les eaux utilisées sont puisées des nappes d’eau douce. Ces eaux une fois utilisées
sont  rejetées dans la nature avec leur charge polluante en hydrocarbures.

Dans l’objectif de réduire le volume des eaux utilisées dans le lavage des puits salés, nous
avons testé au laboratoire trois méthodes pour évaluer l’efficacité des produits inhibiteurs des
dépôts de NaCl.

Les résultats obtenus montrent qu’il est possible sélectionner des produits de traitement au
laboratoire. L’utilisation de ces produits permettra de  réduire les volumes d’eau de lavage des
sels. Cette réduction est synonyme d’une réduction de la pollution d’une part, et d’une
protection de nos ressources en eau d’autre part.
Mots-clés : Inhibiteur, DépôtNaCl,Solubilité, Production du pétrole, Eau de lavage,  Pollution
de l’environnement.
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